
 

Protokół z posiedzenia 
Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska 

Rady Gminy Suchy Las, dnia 9.01.2015 r., godz. 12:00 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie gości i członków Komisji. 
3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
4. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
5. Wybór zastępcy przewodniczącego. 
6. Opiniowanie planu pracy Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska. 
7. Opiniowanie projektu budżetu Gminy Suchy Las na rok 2015. 
8. Sprawy bieżące. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie posiedzenia. 
 

Przewodnicząca Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska A. Targońska otworzyła 
posiedzenie Komisji w dniu 9.01.2015 r. o godz. 12:00, witając członków Komisji oraz zgromadzone 
osoby. Następnie przewodnicząca stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy 
obecności - 5 członków komisji obecnych. W posiedzeniu uczestniczyli również: radna U. Ćwiertnia, 
radny R. Tasarz, radny W. Majewski, radny Z. Hącia, Przewodnicząca zarządu Osiedla Suchy Las - 
Wschód A. Ankiewicz, sołtys wsi Golęczewo P. Majkowski, sołtys wsi Złotniki Wieś R. Janasik, 
Skarbnik M. Wojtaszewska, kierownik Referatu Komunalnego J. Radomska, kierownik Referatu 
Budowlano - Inwestycyjnego A. Szczęsna, kierownik Referatu Ochrony Środowiska W. Orczewski, 
pracownik Urzędu K. Żmijewski, Prezes ZGK J. Świerkowski oraz mieszkańcy Z. Trzybiński oraz R. 
Marczewski. 

Komisja jednogłośnie pięcioma głosami za przyjęła porządek posiedzenia ze zmianą 
dotyczącą kolejności omawiania poszczególnych punktów – plan pracy przesunięto po opiniowaniu 
projektu budżetu, wybór wiceprzewodniczącego przełożono na kolejne posiedzenie Komisji.  

 
Ad. 7 
 

Podczas posiedzenia Komisja Komunalna i Ochrony Środowiska omawiała następujące 
wnioski:  

 
Radny Grzegorz Rewers: 

 
 -  Złotkowo – budowa lamp na ul. Sobockiej – 10 000 zł; glosowanie – 5 głosów za; 
 - Złotkowo – budowa kanalizacji ściekowej w ul. Słonecznikowej, Rzepakowej i Cedrowej - 
1 500 000 zł; głosowanie – 5 głosów za. 
 
 Radny Krzysztof Pilas: 
 
 - Suchy Las – wycofanie projektu przejazdu i przejścia pod torami kolejowymi w ciągu ulicy 
Sucholeskiej – 500 000 zł; głosowanie  - 5 głosów za; 
 -  Złotniki Wieś – wycofanie budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż ulicy Łagiewnickiej (projekt) 
– 20 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 -  Suchy Las – obsadzenie górki saneczkowej – 3 000 zł; głosowanie – 5 głosów za. 



 
Pan J. Kobeszko wyjaśnił, że Metropolia Poznań ma zagwarantowane pieniądze na ścieżki 
rowerowe wokół Warty, nie uwzględnia terenów gmin. Koncepcja ścieżek rowerowych w naszej 
gminie powstała w latach 90-tych i wymaga aktualizacji. Jeżeli sami nie zapewnimy pieniędzy, 
projekt nie będzie zrealizowany. Ścieżka Radojewo - Morasko nie jest w ogóle wzięta pod uwagę w 
projekcie Metropolii. Kierownik Referatu BI wyjaśniła, że sprawa ścieżki ciągnie się od lat, wybór 
akurat tej ścieżki spowodowany był względami bezpieczeństwa. Koszt budowy całej ścieżki to 
4 000 000 zł.  
 -  Złotniki – wycofanie budowy progu zwalniającego na ul. Słonecznej – 6 000 zł; głosowanie – 5 
głosów za; 
-  Chludowo – wykup starego baru – 350 000 zł; wniosku nie głosowano. 
Prezes ZGK J. Świerkowski i jednocześnie mieszkaniec Chludowa, wyjaśnił, że wieś posiada dwa 
obiekty, w których mogą być organizowane imprezy kulturalne i zajęcia artystyczne – remizę i koło 
gospodyń wiejskich. Zdecydowanie sprzeciwił się inwestowaniu pieniędzy publicznych na ten cel.  
 
 Radna Małgorzata Salwa-Haibach: 
 
 -  Golęczewo – modernizacja obiektu sportowego – 120 000 zł; głosowanie – 4 głosy za, 1 głos 
wstrzymujący; 
 -  Golęczewo – budowa mini placu zabaw przy stawie na ul. Tysiąclecia – 20 000 zł – wniosek 
wycofany;  
Pani J. Radomska wyjaśniła, że projekt jest już gotowy i nie zawiera placu zabaw. Zmiana 
wymagałaby nowego projektu. 
 - Golęczewo – wykup pasa gruntu pomiędzy boiskiem, a zabudowaniami w celu odizolowania 
terenów sportowych od budynków mieszkalnych – 80 000 zł; głosowanie – 3 głosy za, 2 głosy 
wstrzymujące; 
Pan Z. Trzybiński wyjaśnił, że dochodzi do konfliktów między rolnikiem uprawiającym ten grunt, a 
władzami klubu sportowego. 
 -  Os. Grzybowe – trzy tablice informacyjne – 3 500 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 -  Os. Grzybowe – 6 koszy na psie odchody, zakup i montaż – 5 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 -  Os. Grzybowe – projekt budowy ul. Kruczej – 30 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 -  Os. Grzybowe – realizacja koncepcji uspokojenia ruchu wariant 2A – 550 000 zł; głosowanie – 3 
głosy za, 2 głosy wstrzymujące; 
 -  nowelizacja projektu ścieżek rowerowych na terenie gminy – 20 000 zł; głosowanie – 5 głosów 
za. 
 
 
  Radna Agnieszka Targońska: 
 
 - Golęczewo – doprowadzenie wodociągu na ul. Stawną – 100 000 zł; głosowanie – jednogłośnie 
za.   
Pani A. Szczęsna wyjaśniła, że środki na ten cel pozyskane zostaną z Aquanetu, wniosek został 
złożony, Urząd czeka na odpowiedź.  
 -  Chludowo – budowa 2 lamp na ul. Polnej i Chojnickiej – 10 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 -  Suchy Las – budowa miejsc postojowych na ul. Malinowej i Aroniowej – 150 000 zł; głosowanie – 
3 głosy za, 2 głosy wstrzymujące; 
Pani J. Radomska zaznaczyła, że składanie takich wniosków jest niezgodne z procedurą uchwalania 
budżetu, wnioski powinny spływać do 15 września. Poinformowała również, że plan 



zagospodarowania terenu po Pepsi jest już wykonywany. Powstanie tam ponad 100 miejsc 
postojowych.  
 - Suchy Las – wykup gruntu na poszerzenie pasa drogowego pod miejsca postojowe na ul. 
Truskawkowej i Jeżynowej – 300 000 zł; głosowanie – 4 głosy za, 1 głos wstrzymujący; 
 -  Suchy Las – monitoring Os. Poziomkowego, najpierw ogólna koncepcja dla całej gminy, później 
realizacja monitoringu na Osiedlu – wniosek wycofano; 
 -  Suchy Las – budowa dwóch lamp na ul. Truskawkowej – 15 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 - Suchy Las – modernizacja ul. Żurawinowej – 800 000 zł; głosowanie – 3 głosy za, 2 głosy 
wstrzymujące;  
Pani A. Szczęsna zaznaczyła, że projekt przebudowy jest gotowy - pieszojezdnia bez chodnika. 
 -  Suchy Las – projekt modernizacji ul. Sasankowej – 100 000 zł; głosowanie - 5 głosów za;  
 -  Biedrusko – prośba radnych z tej miejscowości – utwardzenie nawierzchni ul. Rubinowej płytami 
– 187 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 -  Biedrusko – utwardzenie płytami nawierzchni ulicy znajdującej się za garażami – 112 000 zł; 
głosowanie – 3 głosy za, 2 głosy wstrzymujące; 
 -  Biedrusko – projekt chodnika od cmentarza do Os. Błękitny Staw – 28 000 zł; głosowanie – 3 
głosy za, 2 głosy wstrzymujące; 
 -  Biedrusko – budowa chodnika na ul. 7 Pułku Strzelców Konnych od ul. Lipowej do ul. Leśnej – 
wniosek wycofano, jest już zapisany w budżecie. 
 
 Radny Paweł Tyrka: 
 
 -  Golęczewo – projekt wodociągu na ul. Pszennej i ul. Rolnej – 20 000 zł; głosowanie – 5 głosów 
za; 
 -  Golęczewo – projekt oświetlenia na ul. Strażackiej – 10 000 zł; głosowanie – 5 głosów za; 
 - Golęczewo – projekt oświetlenia na ul. Promienistej i ul. Krętej – 10 000 zł; głosowanie – 5 
głosów za. 
 
 
Zadania inwestycyjne, których wykonania Komisja chce zaniechać bądź przesunąć w WPF-ie (plus 
dwa zadania wskazane przez radnego K. Pilasa): 
 
- Suchy Las - przebudowa ul. Nektarowej na odcinku drogi K11 w kierunku ogrodów działkowych, 
przesunięcie w WPF – 2 200 000 zł; głosowanie – 3 głosy za, 1 głos przeciw, 1 głos wstrzymujący; 
 - Suchy Las – budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej, przesunięcie w WPF – 2 500 000 zł; 
głosowanie – 5 głosów za; 
 - Suchy Las – zagospodarowanie terenu – park i zbiornik retencyjny przy ul. Bogusławskiego – 
375 000 zł; głosowanie – 4 głosy za, 2 głosy przeciw. 
 
 
Kwota nowych zadań wprowadzonych do projektu budżetu – 4 163 500 zł. 
Kwota zadań przesuniętych lub zaniechanych     – 5 601 000 zł.  
 
 
Komisja Komunalna i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt budżetu na rok 2015 
negatywnie w zakresie zagadnień, które omawiane były podczas posiedzenia. Głosowanie – 4 
głosy za, 1 głos wstrzymujący.  
 
 



 Ad. 9 
 
 - P. Majkowski – prośba o to, aby budowa kanalizacji w Golęczewie nie przysłoniła innych 
wniosków sołectwa Golęczewo i Zielątkowo; 
 - P. Majkowski – sugestia, aby przeznaczać większe kwoty na utrzymanie terenów zielonych oraz 
na remont przystanków, które obecnie nie stanowią wizytówki gminy; 
 - A. Ankiewicz – wniosek o budowę ul. Lisiej, projekt jest już gotowy; 
 - R. Janasik – wniosek o wyczyszczenie stawu w Złotnikach Wsi, koszt ok. 1000 000 zł; 
 - A. Ankiewicz – wniosek o wykonanie badania powietrza przed budową biokompostowni, koszt – 
51 000 zł;   
W. Orczewski wyjaśnił, że zadanie to jest już ujęte w  warunkach oddziaływania na środowisko. 
 - A. Ankiewicz – wniosek o wykonanie projektu ul. Gajowej.  
A. Szczęsna wyjaśniła, że projekt został ujęty w budżecie. 
 
  
 Na prośbę radnej M. Salwa-Haibach p. W. Orczewski omówił przeznaczenie poszczególnych 
pozycji ujętych w budżecie referatu.   
 
 Ad. 6 
 
Plan pracy Komisji na rok 2015 został przyjęty jednogłośnie.  
 
 

Przewodnicząca A. Targońska zamknęła posiedzenie Komisji w dniu 9.01.2015 r., o godz. 16:20. 
 

  Sporządziła:                                                                                       Przewodnicząca KKiOŚ: 

Dorota Majchrzak      Agnieszka Targońska 

 


